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Spørgsmål 

I en artikel i Politiken den 6. juli 2014 rapporterede Bryggeriforeningen, at eksporten af øl 

og sodavand til grænsen var faldet, men Fleggaard Holding A/S redegjorde i en deputati-

on for Skatteudvalget den 4. september 2014 for, at der ikke var sket et fald i grænsehand-

len på disse varer. Kan ministeren oplyse, hvilke forhold der gør, at disse oplysninger ikke 

stemmer overens? 

 

Svar 

Skatteministeriet har ikke grundlag for at afgøre, hvorfor de nævnte oplysninger ikke 

stemmer overens. Det fremgik i øvrigt af Status over grænsehandel 2012, at der ikke altid er 

overensstemmelse mellem de forskellige kilder, som ligger til grund for Skatteministeriets 

skøn for grænsehandlen. 

 

En forklaring kan dog være, at grænsebutikkerne sælger øl og sodavand, som de har haft 

på lager fra et tidligere tidspunkt, eller at der i højere grad sælges øl og sodavand i græn-

sebutikkerne, som ikke stammer fra danske bryggerier, hvilket fx vil være tilfældet, hvis 

flere svenskere har grænsehandlet øl i Tyskland og primært har købt tysk eller svensk øl. 

 


	Spørgsmål
	Svar

